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Onderwerp Vervoerplan 2020 

VERZONDEN 1 8 JUL1 2019 
Geachte heer Schaddelee, 

Wij hebben U-OV schriftelijk in kennis gesteld van de gemeentelijke zienswijze op 
de consultatieversie van het vervoerplan 2020. Deze zienswijze is door onze 
gemeenteraad vastgesteld op 11 juli 2019. 
Bijgaand zenden wij u een afschrift van deze brief. 

Zoals u kunt lezen vragen wij U-OV een aantal voorstellen aan te passen of niet 
door te voeren. Dit heeft gevolgen voor het aantal dienstregelingsuren. 
Wij zijn van mening dat compensatie elders in Nieuwegein niet wenselijk is en dat 
extra middelen nodig zijn voor een goed functionerend openbaar vervoer in onze 
gemeente. Wij hebben hiervoor de volgende argumenten: 

Knooppuntenanalyse 

In de knooppuntenanalyse van de Vereniging Deltametropool (d.d. 30-06-2018) 
laat het toegepaste vlindermodel zien dat er voor het gebied rond de OV-knoop 
Nieuwegein Stadscentrum geen balans is tussen knoopwaarde en plaatswaarde. 
Op basis van de potentie (inwoners, arbeidsplaatsplaatsen, bezoekers) van dit 
gebied zou het aanbod aan OV-verbindingen veel groter moeten zijn. 
De door ons gevraagde aanpassingen verkleinen deze disbalans. 

Ontwikkeling Rijnhuizen 

Het aantal inwoners van de wijk Rijnhuizen is sterk gegroeid en zal gestaag 
verder toenemen. Het uitbreiden van het openbaar vervoer in Rijnhuizen tot een 
volwaardige openbaar vervoervoorziening is zonder het beschikbaar stellen van 
extra middelen niet mogelijk. 

Wij vertrouwen er op dat onze argumentatie voor u aanleiding is voor de 
dienstregeling 2020 extra dienstregelingsuren voor onze gemeente ter 
beschikking te stellen. 



Bladnummer 2/2 

Kenmerk 0776905 

Onderwerp Vervoerplan 2020 

Wij kijken met belangstelling uit naar uw reactie. 

met vriendelijke groet, 
bi.remeester en wethouders, 

El e Liebregts 	 Frans Backhuijs 

s r taris 	 burgemeester 

Bijlagen 1 

Kopie aan - 



Postbus 1 3430 AA Bezoekadres Stadsplein 1 3431 LZ www.nieuwegein.ni  

IBAN: NL49 BNGH 0285 0043 87 BIC: BNGHNL2G 

Openbaar Domein 

Contactpersoon Frits Piso 

Telefoon (030) 607 18 35 
E-mail f.piso@nieuwegein.ni  

U-OV Qbuzz 
De heer D. Vervoort 
Europalaan 2a 
3526 KS UTRECHT 

Datum 18 juli 2019 
Zaaknummer 

77-'27  ? Berichtnummer ,f124.3
„.
1 

Onderwerp Vervoerplan 2020 

VERZONDEN 1 8 JULI 2019 
Geachte heer Vervoort, 

De consultatieversie van het vervoerplan 2020 is door onze gemeenteraad 
behandeld in de bijeenkomst van de commissie Samenleving van 26 juni en 
vervolgens in de raadvergadering van 11 juli 2019. 
Het debat over uw voornemens voor de dienstregeling 2020 heeft geleid tot de 
navolgende zienswijze. 
Allereerst danken wij u voor de geboden mogelijkheid om na de deadline van 30 
juni nog te mogen reageren. 

Met genoegen constateren wij dat u voor onze gemeente een aantal interessante 
wijzigingen in gedachten heeft. Zo verheugt het ons dat in uw voorstellen wordt 
voorzien in een volwaardige OV-voorziening voor het woon- en werkgebied 
Rijnhuizen door lijn 65 ook 's avonds en in het weekeinde te laten rijden. Hier 
profiteren ook de inwoners van Vreeswijk van, die nu de gehele week een snelle 
verbinding met Utrecht krijgen. Ook zijn wij blij met het versterken van de lijn 
74, die 's avonds en op zondag vaker gaat rijden. 

Helaas zijn er ook plannen waarmee wij niet kunnen leven omdat deze naar onze 
mening de concurrentiepositie van het openbaar vervoer ten opzichte van de auto 
eerder verzwakken dan versterken, waardoor het openbaar vervoer geen bijdrage 
kan leveren aan het oplossen of beheersbaar houden van de mobiliteitsproblemen 
in de regio Utrecht. Wij vrezen dan ook dat met het voorgestelde vervoerplan niet 
meer, maar juist minder mensen zullen kiezen voor het openbaar vervoer. 

De voorstellen waar wij grote moeite mee hebben worden hieronder genoemd. 

Lijn 48 
Wij hebben een aantal jaren geleden voorgesteld om lijn 48 tijdens de spitsuren 
om en om te laten rijden: een 30'-dienst over Plettenburg (de huidige route) en 
een 30'-dienst langs Het Klooster. U heeft er nu voor gekozen alle ritten langs Het 
Klooster te laten rijden. Dit heeft tot gevolg dat: 



• scholieren uit Houten het Oosterlichtcollege niet meer per openbaar 
vervoer kunnen bereiken; 

• de bedrijven in Plettenburg-noord en Rijnhuizen vanuit Houten niet of 

moeilijk per bus bereikbaar zijn; 
• er geen verbinding meer is tussen Nieuwegein en het bedrijventerrein 

Doornkade. 

Deze gevolgen vinden wij te ingrijpend. Wij dringen er bij u op aan lijn 48 te 
splitsen conform ons eerdere voorstel. Bovengenoernde reisrelaties blijven dan in 

de periode met de grootste vervoervraag in stand. 

Lijn 77 
Wij ondersteunen uw voornemen om lijn 77 op te nemen in de nieuwe 
productformule U-link. Dit mag echter niet ten koste gaan van de inwoners van 
Galecop-west en Vreeswiijk. 
Het strekken van de route van lijn 77 in Galecop betekent dat de reizigers die 
gebruik maken van de haltes die vervallen ca. 500 meter verder moeten 
lopen/fietsen naar de alternatieve bushalte (De Kempenaerpark of 
Galecopperdijk). Voor inwoners van het meest westelijke deel van Galecop 
ontstaan zo loopafstanden tot zelfs ca. 1000 meter. Voor ouderen en mensen met 
een beperking kan het openbaar vervoer daardoor 'onbereikbaar worden. 
De voordelen van de strekking van de busroute (ca. 11/2  minuut tijdwinst voor 
reizigers uit het stadscentrum en Batau) wegen onzes inziens niet op tegen de 
nadelen. Per saldo verzwakt de concurrentiepositie van de bus. 
Hier komt nog bij dat de huidige businfrastructuur ter hoogte van het 
winkelcentrum Galecop een dergelijke toename van het aantal buspassages 
absoluut niet aankan. Met het verbreden van de busbaan zijn hoge kosten 

gemoeid. 
Het voornemen om de route van lijn 77 te wijzigen heeft grote commotie 
veroorzaakt in de stad (AD, Molenkruier, Pen.n1). 

Wij zijn dan ook van mening dat de route van lijn 77 in Galecop niet gestrekt mag 

worden. 

Het takje van lijn 77 naar Vreeswijk past niet in de U-link formule die als basis 
uitgaat van de inzet van gelede bussen. Reizigers tussen Vreeswijk en het 
stadscentrum zijn voortaan aangewezen op de tramhalte Nieuwegein Zuid, de 
bushaltes van lijn 74 ('t Veerhuis of Zonnebloemstraat) of de halte 
Nijverheidsweg van lijn 48. Deze haltes liggen op grote afstand. Het is weliswaar 
mogelijk om vanuit Vreeswijk met lijn 65 naar deze haltes te reizen en daar over 

te stappen, maar de aansluitingen zijn niet optimaal. 
De reistijd tussen Vreeswijk en het stadscentrum zal minimaal 10 minuten langer 
worden en de ritprijs wordt hoger. Vreeswijk zal de enige wijk van Nieuwegein 
zijn die geen directe verbinding heeft met onze Binnenstad. 



Mede gelet op de sterke vergrijzing van Vreeswijk is een acceptabel alternatief 
voor het vervallen van lijn 77 noodzakelijk. Een pendelbus Vreeswijk-
stadscentrum kan hierin voorzien. 

Het Klooster 
Het zeer geringe aantal reizigers dat gebruik maakt van buslijn 65 naar Het 
Klooster is voor u aanleiding geweest in het vervoerplan 2020 wijzigingen voor te 
stellen die de bereikbaarheid van dit gebied niet ten goede komen. Wij kunnen 
hier begrip voor opbrengen. Echter, Het Klooster is nog niet uitontwikkeld. De 
vraag naar openbaar vervoer zal op korte termijn toenemen. Daarom verzoeken 
wij u voor het vervoerplan 2021 een voorstel uit te werken voor betere 
verbindingen. Wij denken hierover graag met u mee. 

Verbinding naar het USP 
Reizigers uit Nieuwegein Noord worden in uw plannen geconfronteerd met een 
overstap bij Kanaleneiland Zuid. Weliswaar wordt het aantal reismogelijkheden 
naar het USP verdubbeld, maar dit compenseert het ongemak van een verplichte 
overstap niet. Het overstappen vindt plaats op een voor de reizigers weinig 
aantrekkelijke locatie. Bovendien betekent een overstap altijd verlenging van de 
reistijd met enkele minuten. 
Aansluitingen die op papier 'naadloos kunnen zijn, zullen in de praktijk vaak 
mislopen. De buslijnen beschikken immers maar beperkt over eigen infrastructuur 
en vertragingen zijn eerder regel dan uitzondering. Een gemiste aansluiting 
betekent altijd een reistijdverlenging die kan oplopen tot meer dan 10 minuten! 

Door het opheffen van lijn 271 wordt voor Fokkesteeg-noord en Fokkesteeg-zuid 
de OV-verbinding met het USP dramatisch verslechterd. Het aandoen van de halte 
Merwesteintunnel op de Plettenburgerbaan door de sneldiensten 283 en 287 biedt 
hiervoor geen soelaas. Voor lijn 271 zien wij in elk geval een toekomst en deze 
lijn zou naar onze mening niet ter discussie mogen staan. 

Wij vragen u de huidige situatie voorlopig te handhaven en een jaar extra te 
nemen om te studeren op andere oplossingen om de verbindingen met het USP te 
optimaliseren. 

Dienstregelingsuren-plafond 
Het concept-vervoerplan 2020 past binnen het door de provincie Utrecht 
vastgestelde beschikbare 'budget' aan dienstregelingsuren. Met de door ons 
gewenste aanpassingen zijn meer dienstregelingsuren gemoeid. 
In de knooppuntenanalyse van de Vereniging Deltametropool (d.d. 30-06-2018) 
laat het toegepaste vlindermodel zien dat er voor het gebied rond de OV-knoop 
Nieuwegein Stadscentrum geen balans is tussen knoopwaarde en plaatswaarde. 
Op basis van de potentie (inwoners, arbeidsplaatsplaatsen, bezoekers) van dit 
gebied zou het aanbod aan OV-verbindingen veel groter moeten zijn. 



vriendelijke groet, 
emeester en wethouders, 

De door ons gevraagde aanpassingen verkleinen deze disbalans. Het ligt dan ook 
wat ons betreft niet voor de hand de extra benodigde dienstregelingsuren te 
compenseren door te snijden in andere OV-verbindingen in Nieuwegein. 
Wij gaan hierover graag met u in gesprek. 

Wij sturen de provincie Utrecht een afschrift van deze brief met het verzoek voor 
Nieuwegein extra middelen ter beschikking te stellen niet alleen vanwege het 
herstellen van bovengenoemde disbalans maar ook vanwege de sterke toename 
van het aantal woningen in Rijnhuizen waardoor uitbreiding van het OV-
voorzieningenniveau noodzakelijk is. 

Wij vertrouwen erop dat onze zienswijze voor u aanleiding is het vervoerplan aan 
te passen. 
Indien u behoefte heeft aan een nadere toelichting kunt u contact opnemen met 
onze beleidsadviseur openbaar vervoer, de heer Frits Piso. 

El 	"ebregts 	 Frans Backhuijs 
seret..ris 	 burgemeester 

Bijlagen 	1 

Kopie aan Leden van de raad 
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CLUSTEk IMV 

WIJ VERSTUREN CO2 NEUTRAAL 
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